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                                               Az engesztelés gyötrelmes?   
                      Ne aggódj, van könnyű és örömteli engesztelés 

Sokan engesztelnek. 
Biztos, hogy van imáinknak eredménye? Megtapasztaljuk? Legtöbbször nem. Engesztelünk 
a bűnösökét, de az emberiség egyre rosszabb. Azt sem tudjuk, meddig kell, mert nem is 
láthatjuk az eredményt, hogy elég lenne már.  
Ezért, valójában állandóan kell engesztelni?  
Ezt kéri egyházunk és a Szűzanya is jelenéseiben. De hogy van-e eredménye és meddig is 
kell engesztelnünk, talán életünk végéig? Azt nem tudhatjuk, de azt gondoljuk, hogy 
valószínűleg igen: Amíg csak élünk, mozgunk és vagyunk, engesztelni kell! 

(Azon gondolkodtam, hogy meddig is? Imák kimerülésig azzal a biztos tudattal, hogy úgy 
sem elég, holnap is kell, meg holnapután… már elfáradtál… de mégsem elég, már élted 
végén belehaltál… de akkor sem elég! Mert porszem vagy a feladathoz csak egy 
ember…  Ehhez Jézus kellett, és az Atya Maga Jézusban. És ez volt az ELÉG… és mi hozzá az 
emberi könyörgések sorozata? Mert, hogy ez sose lesz elég. Mert más a pozíció.)     

                             Ezért az engesztelés egy kemény dolog. 

Vigasztalódj, mert én tudom, melyik a leghatékonyabb, könnyű és Istennek leginkább 
tetsző engesztelés. Ráadásul nem jár kemény szigorral, önmegtagadásokkal, sem 
fájdalommal.  Ezt szeretném elárulni Neked. Ha már egyszer kell csinálnod - úgy gondolod, 
- hogy Isten előtt kedves légy és megtedd, amit egyházunk és Szűzanyánk is kér.  
 
                                                       Hogy mit is tégy? 
 
Erre Páter Fábián, (Zselepszki György) kármelita lelkiatyám tanított meg nagy nehezen, 
mert én se akartam hinni a fülemnek, és neki sem, hogy ilyen is van. Ő azt mondta nekem:  
„Mint lelkiatyád, én nem találok ki neked nehéz utakat, hogy kitörd a lábadat. Azt 
figyelem, hogy Jézus mit akar, hogy működik benned. És csakis arra vezetlek, higgy nekem.   
 
Tudta, hogy sokat dolgozom, munkahelyemen, és az egyháznak is állandóan, és sokszor 
fáradt és kimerült vagyok. Nem bírom a böjtöt, sem az éjszakába nyúló fogadalmi imákat, 
amiket megígértem, s mégsem mondtam el. Meg a nálunk szokásos éjszakába nyúló 
engesztelést, amin elaludtam már az elején.  Mondtam is Jézusnak: miért nem lehet 
ugyanezt nappal?  Bár arra sem volt időm. 
Mikor látta, hogy kesergek: hogy nem birok semmi ilyesmit, és hogy biztos, ez Istennek 
nem tetszik, akkor mondta nekem: 

- Van másik. Egy másfajta engesztelés. Tökéletesebb, tele örömmel! Isten 
előtt kedvesebb és nagyobb LEHET, mint akár az a legszigorúbb megszokott  

 

A Biblia a forrásunk. Előbb az engesztelést keresem benne, utána osztom meg 
a kármelita atya tanítását Veled. 
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                   Az Engesztelés áttekintése, ahogy én megéltem 
                       Ez a szó már jelzi, tartalmazza, hogy Isten haragszik. 
 
Az Ószövetség tele van a haragvó Istennel. Meg a rettentő próféciák!… Viszont, ha valaki 
ebbe belemegy és elhiszi azt, hogy Isten az ő mulasztásait és bűneit lesi, és majd jól 
megbünteti, esetleg küld egy kis rákot, vagy szerencsétlenséget, az a kárhozat felé sétál. 
Mert kétségbeesik. Mert félni kezd és eltávolodik minél messzebbre ettől a lelketlen 
bosszúálló Istentől. A sátán hatékony csapdája ez!  

        Azon is vívódtam, hogy miért kell engesztelni Istent? Haragszik?   

Nem haragszik! Jézus engesztelő keresztáldozata jóvátett mindent! Ez kevés volt? Akkor 
az, nem is volt elég?  (Ez a gondolatom számomra istenkáromlás volt.)  
Nekem még hozzá kell tennem az én kis nyomorúságos tetteimet, hogy érvényes legyen? 
De hát, ez aztán biztos, ha meg szakadok se lesz elég.  És mikor nem fog haragudni? Ha lesz 
egymilliárd igazi engesztelő?  Vagy plus még egy? Ezt sem értettem! 

CSAK ÚGY TUDTAM „MEGVÉDENI” JÉZUST magamban, az Ő megváltó munkáját, hogy azt 
gondoltam ki, hogy Isten nem haragszik.  
Nem haragos, hanem inkább fájdalmas Neki az Ember. Az Emberiség. Ahogy gyermekei 
viselkednek, megtagadják, gyalázzák. Vagyis inkább vigasztalni kellene.  

                                           De ha Isten nem haragszik,  
          akkor miért volt olyan pusztító sokszor az Ószövetségben? 
 
                                                          Az Ószövetség 

Ha nézem az Ószövetséget, ott engesztelésről szó sincs.  Könyörgés ott nem törli el a bűnt. 
Csak áldozattal lehet, mégpedig csak a Vérrel! A bűn büntetéssel jár, kegyelmi aktus nincs. 
(Zsidók végül a bűn büntetését  állatra helyezték:  egy kecske volt a bűnbak, hogy  annak vére 
szerezzen elégtételt Isten előtt, bűneikért.) 
 

De Istennek ez nem tetszett. Nem akarta sem emberek, se állatok vérét, mit is tett volna az 
jóvá?  Szerintem csak egy vigasztalót keresett. Mint mikor egy családban az egyik gyermek 
rossz útra tér, megsérti a szülőt, elhagyja az otthont. A másik gyermek lehet vigasztalója, 
öröme, az apának:  

Ezekiel 22,30: „Kerestem köztük valakit, aki építené a falat és odaállana a 
résre. Színem elé az országért, hogy ne pusztítsam el, de nem találtam.”    

               Ezért gondolom, hogy Isten már akkor is valamiféle vigasztalásra vágyott.  
 
Akkor hogyan lehet, hogy Isten Ábrahámtól fia megölését kérte?  
Nem gyermeke vérét akarta. Csak megtudni azt, hogy jobban szereti - e Őt?  
       Ezért gondolom, hogy Isten már akkor is: az Ószövetségben szeretetre vágyott.   
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- Drága Jézus - kérdeztem, miért van ez, hogy irgalmas vagy, az Ószövetségben meg ilyen 
szigorú? Ez valami törvény lehet? Mi ez a törvény?  
És akkor megdöbbentem, mert a fejemben azonnal ott volt egy válasz: 

-  Törvény, hogy Istenben az Ő Irgalma és Igazságossága azonos mértékű! 
 

                                               Az Újszövetség 

Meg is értettem. Az Ószövetségben Igazságos volt, mert az emberek bűne, gyalázatos 
istentagadásuk, gyilkosságaik vére az Égbe kiáltott.   
 

De most az Újszövetségben megvolt a tökéletes kiengesztelés és jóvátétel:   
Mert Valaki odaállt a „résre”, az Atya maga szenved Jézusban és tökéletes a Megváltásunk.  

                 Mert így lett meg a tökéletes kiengesztelés és jóvátétel! 

Miután az Atya, Fiában megtestesülve a kereszten Vele együtt szenvedett, Igazságossága 
elégtételt nyert.  
 
              Mert „Vétkeinket a saját testében vitte fel a keresztfára, hogy meghaljuk a 
bűnöknek, és az igazságnak éljünk. Sebei szereztek nekünk gyógyulást.” (1Pt 2,24) 

.  
            „Igen, a mi betegségeinket Ő viselte, és a mi fájdalmainkat Ő hordozta. Mégis 
Istentől megvetettnek néztük. Olyannak, akire lesújtott az Isten, és akit megalázott. 

          Igen a mi bűneinkért szúrták át, a mi gonoszságainkért törték össze. A mi 
békességünkért érte utol a büntetés. Az Ő Sebei szereztek nekünk gyógyulást. 

       Úgy tetszett az Úrnak, hogy összetöri szenvedéssel. Ha odaadja életét engesztelő 
áldozatul…  és teljesül az Úr akarata.  
Szenvedésével sokakat megigazultakká tesz, mivel gonoszságaikat magára vállalta. 
(Iz 53,4-5 10-11) 

    „Így beteljesedet Izajás jövendölése: Magára vállalta szenvedéseinket, és hordozta 
betegségeinket.” ( Mt 8.17) 

Valaki mégis azt mondta, hogy Jézus és Vele az Atya szenvedése nem volt tökéletes és elég és neki 
ezt a hiányt még ki kell egészíteni. Pál volt:  „Örömmel szenvedek értetek, és testemben 
kiegészítem, ami Krisztus szenvedéséből hiányzik…’ (Kol 1,24)     

 
Pál szerint mindenkinek illik és kell sanyargatnia magát. A középkorban megfogadják ezt az 
irányzatot: rettenetes önsanyargatásokat végeztek, hogy Isten haragját csökkentsék, és 
ezáltal a mennybe jussanak. Korbácsolták magukat… Saját magukat akarták megváltani,  
és az igazságos Istent kiengesztelni  szenvedéseikkel. Voltak, akik bele is haltak.  
 
Ha ez lenne a megoldás, sokan hitetlenné válnának.  Ez a középkori önsanyargatás lenne az 
igazi, és a követendő, mely Istennek tetszik? (Elkeseredhet és eltávolodhat Istentől az, aki 
nem tud leszakadni az Ószövetségről: hogy Isten büntet, haragtartó, bosszúálló, félni kell Tőle és 
sanyargatnod kell magad.)    
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Ezzel szemben a helyzet az, hogy Jézus teljes munkát végzett, Isten nem büntet minket, 
nem küld ránk bajt, betegséget és szerencsétlenséget… 
És mi a gonosztól szenvedünk (többnyire saját bűneink miatt), és nem Isten büntetéseitől. 

                            Jézus az utolsó vacsorán ki is jelentette:  
                                       Új Szövetséget adok nektek!  
 
Ebben az Új Szövetségben: Isten Irgalma győzedelmeskedett, és határtalan mértékben 
jelen van az emberiség, és külön-külön minden ember fölött és mellett.  
 
Az Atya szinte könyörgött, amikor megjelent Eugénia nővérnek: Ne féljetek Tőlem, Én a 
Szeretet Óceánja vagyok. Jobban szeretlek titeket Önmagamnál. Inkább tiszteljetek és 
szeressetek. Mindenki mellett ott vagyok, hiszen e nélkül nem is tudnátok élni. Aki megvet 
engem, amellett is ott maradok. Beszélgessetek Velem. Aki megteszi, fölötte nem lesz 
ítélet. 

 Hogy - hogy nincs ítélet?  
Hiszen Jézus az, aki ítél halálunk után – mondhatjátok. Én meg azt mondanám, hogy Jézus 
tudni fogja, mit szeretne az Ő Atyja. Óriási engedmény! Istenhez méltó. Más ott a mérce.  

Akkor miért adja Isten ezt a sok szenvedést?  
Nem Ő adja. Mi a gonosztól, a sátántól szenvedünk, többnyire saját bűneink miatt - mert 
így tud hozzánk férkőzni leginkább - és nem Isten büntetéseitől.  

Gondoljuk meg: beszélt valaha Jézus az engesztelésről?   
(Hogy az Övé kevés lesz, és nekünk is kell majd, arról nem.)  Másképpen, igen: 
 „Jézus pedig mondta: „Atyám, bocsáss meg nekik, hisz nem tudják, mit tesznek.”  
 Itt kétségtelenül mások számára kért bűnbocsánatot. De ez a tanításában nem szerepel.  (Lk 
23,34a)  

                              Szerepel viszont a bűnbánatra felszólítás. 
 
 Igen érdekes és fontos, amikor arról beszél, hogyan kerülhetjük el azokat a bajokat és 
szerencsétlenségeket,  melyek  nem  Isten büntetései, hanem amiket a gonosz készít 
mindannyiunk számára.  

              Jézus tanácsot is ad, hogyan kerülhetjük ezeket el:  
                                                             (Lk 13-ban) 

’1Épp jött néhány ember, s azokról a galileaiakról hozott hírt, akiknek vérét Pilátus 
áldozatuk vérével vegyítette. 2Erre ezt mondta: „Azt hiszitek, hogy ezek a galileaiak 
bűnösebbek voltak, mint a többi galileai, azért, hogy így jártak?  
 
 3Mondom nektek: nem! De ha nem tartotok bűnbánatot, éppúgy elvesztek ti is 
mind.  4Vagy az a tizennyolc ember, akire rádőlt Siloámban a torony, és agyonzúzta őket, 
azt hiszitek, hogy bűnösebbek voltak, mint Jeruzsálem lakói közül bárki? 5  Mondom 
nektek: nem! 

 De ha nem tartotok bűnbánatot, éppúgy elvesztek ti is mindnyájan!!!  
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Vagyis ezek a gonosz történések (életünk sok szenvedése, tönkremenése is) 
elkerülhetők, ha bűnbánatot tartunk, azaz helyreállítjuk a kapcsolatunkat 
Istennel!)  A bűnbánat az engesztelés fontos feltétele! 

Az engesztelés módjai igen sokfélék ma is. 
A legértékesebb, ha hálás szívvel részt veszünk a szentmisén, ahol Krisztus megváltó 
áldozata megújul, imádjuk és vigasztaljuk a szenvedő Krisztust. Aztán ha az Oltáriszentség 
előtt imádkozunk, beszélgetünk Vele, vagy akár csak ráhagyakozunk. Fontos a rózsafüzér, 
az imádságok, és a böjt. Az is engesztelés – talán a legnehezebb - ha szeretetben próbálunk 
lenni azokkal, akik körülvesznek. 
De legyen az akár melyik, három fontos elem nem hiányozhat: 1. megtérés 2. bűnbánat. 
3.És a jóvátétel feltétlenül!  

Az Ószövetségben Isten Igazságossága nyert tért, az Újszövetségben 
                                      Irgalma a „Győztes.”   

 
Ha Hozzá megyünk, és megbánjuk bűneinket.  De sokszor Irgalma felkeresi azokat is, akik 
bűnben vannak, vagy káromolják. Mert Szeretete lesben áll érted, értem, minden reményt 
vesztett, sőt megátalkodott bűnösért. 
Ha kiiktatod az életedből, szabad akaratoddal, másfelé indulsz, nem töri rád az ajtót. Bár 
sokszor megesik a Szíve a megátalkodott bűnösön. (Pál.) De ha csak kicsit vágyódsz Utána, 
azonnal Irgalmassága felülkerekedik, szeretete megbocsát s hordozni fog. Ismerünk sokat,   
akiket gyógyítása, jósága térített meg. 

De Istennek van nagyobb, csodálatos, lenyűgözőbb, tulajdonsága: 
                     az, hogy Valójának lényege a Szeretet.  
            Nekünk ebbe a ”haragmentes övezetbe” kell menekülnünk: 

                         Mert van egy „rés” az Újszövetségben is:  
Jézus Szíve, amelyet átjárt a dárda. Amelyből víz és megváltásunk vére folyt. 

                                Egy seb, egy rés, amely fáj neki.  
 

Halálos szeretetből engedte. Nekünk ehhez a Szeretethez kell hozzásimulni, mert 

minden más hely veszélyes az egyszerű, gyenge és gyarló lelkek számára. 
 
Engedte, mert szívének szeretetébe vár mindenkit. És keres - ahogy Ószövetségben keresi 
azokat, akik beállnának e „résbe.” Hát most jöjjenek Szeretetének e központjába, hogy 
vigasztalják, hogy viszontszeressék.  
Ezt a sebet a Mennyben is hordozza. (Tamás nem hitte. Neki megjelent, és mondta, jöjj és 
tedd kezedet sebeimbe.) Neked is ezt mondja, jöjj, és tedd életedet folyását szívembe. 
Ebben hordoz, és ölel át minket, akik szeretjük Őt.  

Mivel szeretet az Isten Lényege ezért szeretetünk, nyilaival tudjuk leginkább 

elérni, „megsebezni” és megnyerni: mondhatom azt is, hogy legyőzni! 
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Itt kell szeretet nyilainkat kilőni felé, ez az, ami megérinti és meghatja, akkor 
mindent elérsz, és minden a Tiéd. Mert mindörökké hangzik: „Szomjazom!”  
És mi mindörökké olthatjuk szomját, és ez csak a szeretetünkkel lehetséges.  

 
És ez a legszebb, könnyű, édes és egyszerű engesztelés amire a 
    a kármelita atya tanított.  És amit szeretnék továbbadni: 
 
Jézus keres valakit, akinek szeretete, kedvessége, ragaszkodása, odaadása, vigasztalná Őt,  
a katona lándzsája ütötte Sebét. Vagyis minket keres. 
Minket, akik nem tudunk akkora önmegtagadásokat végezni, de szeretni azt igen.  
(Persze, Neki minden böjt, a kevés, vagy rengeteg ima jólesik, csak legyen benne szeretet.)    

De mivel Szeretet a Lényege, innen megközelíteni az a biztos út, mely Hozzá 
vezet. Mert oly sebet ejt rajta, amely gyógyítja is, mert csillapítja vágyódását 
utánunk.  

Jézus sebzett Szívében végtelenül mély ez a seb. Nemcsak amit a katona lándzsája ütött. 
Minden meg nem bánt bűnűnk lándzsa is. És ez a Szív a mi menedékünk. Ahol 
mindenkinek külön örök otthona van és ahol mindenkit másképpen szeretnek. 

 
 Az atya ebben a tanításában csakis a  szeretetre  tette a hangsúlyt. 

                      Milyen legyen ez a gyakorlatban? 

Csak a magam példáját tudom felhozni: Egyszer álmomban azt mondta Jézus nekem 
szomorúan, mert nem volt megelégedve velem: „Szeretőként kell a földön élni, nem 
szeretetben. A Szerető mindent elintéz.” Hűha!  Gondoltam másnap: most aztán valami 
hatalmas önmegtagadást kell csinálnom állandóan. Elmentem Natália nővérhez, kérdezze 
meg Tőle, hogy mit? Jézus azt üzente:  

 - „ A hűségét kérem tőle.”  
 - Mi az a hűség? – kérdezze meg kérem Jézust. Ő ezt felelte: 
 

 -„ A hűség benső ima: Jelenlétem állandó őrzése. 
Az állandón rám tapadó figyelés, amely, mint a nyíl, tőled felém suhan 
minden földit kikerülve. Erővel őrzöd jelenlétem tudatát, melyet éreztetek 
veled. Többször ellankadsz, de ha a földi zavarások szűnnek, azonnal keresel 
és meg is találsz. 
 - Ne akarjon különleges dolgot. Csak legyen mindig mellettem. Őrizze jelenlé-
temet. Akár cigánykereket is hányhat. Csak mindig rám gondoljon, Engem 
keressen: Jaj, hol van Ő? Remegjen szeretetemért, ahogy én az övéért. 
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Szüntelen őrizze jelenlétemet. Ha eltávozott, úgy jöjjön vissza, mintha el se 
ment volna.   

-  De nővér, hogy lehet ezt munka közben?  
-  A munkát pontosan el kell végezni. De találj rá időt, ha csak néhány pillanatot is, hogy 
Felé fordulj, szólj Hozzá, biztosítsd szeretetedről, öleld át. Mondd el kéréseidet, mit 
szeretnél. Ezt az állandó szeretetkapcsolatot kéri tőled Jézus. Natália folytatta: 

És mindegy milyen módon imádkozol. Fontos hogy Jézus Jelenlétét őrizd. Ha megszakad, 
keresd újból. Mindegy milyen lelkiállapotban vagy. Ne várd, míg „bűntelen leszel.”  
Ő elfogad ahogy vagy, és Vére megtisztít.” 

Natália nővér (Kovacsics Mária) által Jézus ugyanarra tanított, mint a kármelita Fábián 
atya. Tovább nem kételkedtem ebben az új engesztelésben, hiszen Jézus maga kérte tőlem 
most már személyesen. 

Ő ezt szeretné. Tehát nekem és hiszem sokaknak ez a legkönnyebb 
                          és Jézusnak leginkább tetsző engesztelés. 

Arra is gondoltam, minden más engesztelés elkezdődik, és vége van az órának, az imának. 
Ebben a szeretetkapcsolatban Jézus nem kér nehéz önmegtagadások, éjszakába nyúló 
imákat, de szüntelen rágondolást, beszélgetést, szinte állandó szeretet - áramlásokat igen. 
 
És mi van, ha nem tudsz mit mondani?  
Hát mondd el, mit gondolsz éppen. Hiszen gondolatok nélkül sohase vagyunk. Az is kedves 
Neki, azt is elfogadja, sőt, ha figyelsz, választ is kapsz. Neki mindegy, mit csinálsz, mondasz, 
csak Mellette légy. De ezt viszont szüntelenül kéri. 

Maradjunk mellette akkor is, ha szívünkön lelkünkön az unalom ül.  
Mindegy Neki. Csak mellette legyünk, beszéljünk Hozzá. Áldjuk Őt.  Mert remeg 
szeretetedért. Nem a fáradtságos imákért.  

Érted remeg. mindenestől, hogy karjába zárjon. VIGYÁZVA ÉS ÓVATOSAN, HOGY 

NEM is akarsz ELTÁVOZNI. Ne félj. Érzi minden rezdülésedet és a lelkiélet 
boldogságos tájaira visz. Sőt megáldja földi életed folyását, kapcsolataidat is. 

Igaz, itt nincs szünet, de e kapcsolat édes és boldogító, mert Jézus is válaszol: 
Béke boldogság és nagy szabadság, és annak átélése, hogy valaki örökké szeret. Örökké a 
tiéd.  Ezt megerősíti Nagy Szt. Gergely pápa is: „Az imában a lélek megízlelhet szokatlan 
belső édességet.” 
 Hát ez az ima az, ami ilyen édességekkel jár! Mondhatnám azt is, hogy szinte állandóan, 
ha Vele vagy.  

Bűneink tartanak sokszor vissza, hogy Jézushoz menjünk:  
Hogy ez lehetetlenség, Isten fenségének megsértése? Fensége mérhetetlen, de Szeretete 
végtelen.  És: „Jézus Vére megtisztít, Vére ad új életet. Értem folyt e drága Vér és a lelkem 
fehér, mint a hó, mint a hó. Úr Jézus Te megölt Bárány!” 
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         A Hűség mellett kaptam egy másik nagy tanítást is a Nővértől, 
   amit sose gondoltam volna, és pláne sohasem mertem volna megtenni. 
 
Kérdeztem tőle, mit kell csinálnom, ha Jézus Jelenlétét és örömét megadja az imában: 
 - Kedves Nővér, arra gondolok, hogy Jézus annyira szereti a bűnös lelkeket, meg is halt 
értük, hogy ilyenkor nekem gyorsan ott kell hagynom Jézust és a bűnösökért kell hálából 
imádkoznom.  
A nővér élénken tiltakozott!   
 
               - Nem a bűnösökért kell imádkoznod. Jézusnál kell maradnod!  
 Jézus, ha elfogadjuk és egyesülünk Vele szeretetben, maga menti a bűnösöket. Sőt nekem 
azt is mondta, hogy ilyenkor új lelkeket is teremt az örökkévalóság számára. 
- Hogy lehet ez? 

- Mert a Szeretet nagyobb, mint az imádság! Jézus minden szeretetszikránkra 
vágyakozik. Így gyógyítjuk Sebeit, amit a bűn lándzsája nap mint nap üt rajta.  

Jézus most külön kéri tőled is:  
Ne menj el! Maradj Mellettem! Ne te akarj cselekedni!  

Engedd magad szeretni! 

 
Ez hát a legnagyobb vigasza Jézusnak, a legkönnyebb engesztelés! 

Próbáld ki ezt az engesztelést, ami tulajdonképpen szerető odaadás, itt nem lehet hibázni! 
Azért írtam, hogy keresd ez engesztelésnek e legkönnyebb és legédesebb módját, ahol egy 

Isten szerelmével találkozol: Egyszerűen! 
Ahogy báránykák felkapaszkodnak a Jópásztor ölébe, bizalommal, teljes ráhagyatkozással 

és nem is tudják, hogy a legnagyobb szeretetet adják. 

              Fábián atya tanácsa, hogy a Jézussal való együttlét nehogy megszakadjon:  
                     Akár félóránként kérdezd meg Jézust: Egyetlenem mit kívánsz?  

És ha érzed vonzását, vagy mit szeretne, tedd meg, hiszen oly rövid az élet!  És simulj 
Hozzá, nem erőltetve, édesdeden, könnyedén, mint akit annyira szeretnek!  

És tudod-e most már, hogy ez az engesztelés elért valamit?  Igen! 
Mert mi történik, ha egy király előtt alattvalója áll, és kér valamit? És ha király előtt a 
Szerelme áll? Kell kérnie valamit is? Egy pillantása elég.  Légy hát Jézus szerelmese: 
 
Erről beszélt 2022.évi Máriaremete-i Szeretetláng Fesztiválon Jim Blount atya:  
 „Jézus feleségül akar venni minden lelket!” Ez az atya valamit tudott. Amit kevesen.  A 
felvidéki Gábor Bertalan esperes atya pedig meg azt, hogy szentáldozáskor Jézus teste, 
Isteni Ereje átjárja testünket, gyógyít és szeret. Lelkiatya pedig azt: „Ha még többet akarsz, 

így imádkozz: Jöjj emésztő Tűz! Jöjj édes Szeretet!”  
Arra tanított, hogy Isten Lényegét, a Szeretetét szólítsam meg.  Ekkor Isten boldogító, 
örömteli Jelenlétét tapasztaltam. Tedd meg Te is, ha bármi bánt, vagy el vagy keseredve. 
Vigasztalását százszorosan kapod cserébe.  Mert ne hidd, hogy csak mi vigasztaljuk Őt. 
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Végül kaptam még egy fontos tanítást arról, hogy Jézus mit szeretne! 
 
Ezt is Fábián kármelita atyám által kaptam. Sokat, nagyon sokat köszönetek neki, mert   
ő mutatta meg nekem az utat, amely Jézus közelségébe vitt. Mindenkit másképp vezetett. 
Azt kérte: Higgy nekem, nem találok ki neked különféle utakat, hogy kitörd a lábad. Azt 
figyelem, hogy Jézus mit akar, és arra vezetlek.  (Van, ki saját elgondolásait kéri számon 
mindenkin, ha törik - ha szakad.)  

Egyszer azt gondoltam ki, hogy akkor szeretem igazán Jézust, ha belépek egy szigorú 
szerzetesrendbe, hívtak is.  
Az Atya kissé elgondolkozva mondta, az neked nem jó, mert az a világ tönkre tenne. Nem 
való neked. Tudta, engem a szigor megölne.  Mert nálam szeretettel mindent el lehet érni,  
de ott a cél más, a fegyelem meg szigorú.  
 
Én nehéz lelki gyermeke voltam. Sok tanácsával ellenkeztem, főleg ezt a könnyű szeretet 
utat Jézushoz, nehezen tudtam elfogadni.  Mert azon nevelődtem, az szereti igazán Jézust, 
aki minél többet örömmel szenved! Nem a szeretet a fontos Jézusnak. Nem is igen szabad 
örülni. Lám a Páter Pió…  
(Az Atya egyszer mondta nekem, hogy imában mindig a kereszten függő szenvedő Jézus 
előtt van.  Egy látomásában Jézus valaki mást, maga mellé hívott a keresztre, de az illető 
nem akarta, és akkor ő azt kiáltotta: Engem hívj, én megyek!) 

Végül egyszer Fábián atya megelégelt engem, telefonált, nem vállalja a lelki vezetésemet, 
és ne is jelentkezzem többé. Azt hittem, leszakad az ég és a romok eltemetnek.  Állandóan 
sírtam. Így mentem el Benny Hinn dicsőítő alkalmára, ahol Jézus megjelent nekem.  
Kezében egy koronát hozott, melynek abroncsa JÉZUS neve volt.  
 
Nyújtotta felém és mondta, rosszul esik ez a nagy elkeseredés. Fogadjam Nevét, melyben 
benne van minden örömöm, a földön és a Mennyben. Neve, az Ő örök szeretete irántam, 
vigaszom és oltalmam a gonosz kísértéseivel szemben. Írjam ezt meg, mert ez másokra is 
vonatkozik, akik el vannak keseredve. (Megtettem az Öröm Imakönyvében.) 

 
       Idővel jelentkezett az Atya és elmondta, hogy látomása volt: 
 
Egy hosszú utat látott maga előtt, amelynek végén Jézus állt. Ketten mentünk ezen az 
úton, ő a kezemet fogta.  De én makrancos voltam, siránkoztam, most ez az út nehéz, most 
meg fáradt vagyok, látta, hogy így nemigen érünk oda.  
Ott hagyott hát az útszélén ülve és hamarosan oda is ért Jézushoz. Boldogan nézett rá, de 

Jézus nem örült, komolyan szólt:    Menj vissza és hozzad el Nekem őt is. 
 
Jézus kéri: ne csak egyedül menjünk Hozzá. Vigyünk magunkkal valakit. A feleség hitetlen 
férjét, a más utakra tévedt gyermeket, szeretteinket.  De mondjuk el az Üdvösség Imáját is, 
akivel csak szóba elegyedünk.  Vigyünk magunkkal egy felebarátot. 
 Mert felelősek vagyunk azokért, akivel találkoztunk. Az ítéleten nem megbánt bűneinkért, 
főleg elmulasztott jótetteinkért felelünk.  

                                      Azokért, akiket ott hagytunk az úton. Lk 10,36 
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Mondjuk el az Üdvösség Imáját másokkal együtt.   
              Mert ők akkor elnyerik a üdvösséget. Hogyan? Ez Isten titka és ígérete. 

 
 Hiszem, hogy Jézus Istennek Fia.  

Hiszem, hogy meghalt az én bűneimért.           
Hiszem, hogy feltámadt, hogy üdvözüljek. 

 Bánom bűneimet és mulasztásaimat. 

Jézus, most behívlak az életembe: 
Légy az én Uram!  

légy az én Megváltóm és Üdvözítőm! 
Legyen ezentúl áldott az egész életem! 

 
Légy az én Gyógyítóm!  

Gyógyítsd  testemet és lelkemet.  
Gyógyítsd a sebeket, amelyeket 

életem során kaptam, vagy másoknak adtam. 
 

 Véred tisztítson és őrizzen meg az örök életre!  
Hiszem, hogy már Te vagy az én Uram,  

Megváltóm és Gyógyítóm!” 
Segíts, hogy tetszésed szerint éljek. 

Ha másokkal kialakul meghitt légkör, mondjuk el vele ezt az imát. Üdvözülni fog! Hogyan? Isten 
tudja csak. De ez biztos, mert az Írás nem hazudik.  
Ezen tűnődve válasz érkezett: Olyan, mintha a fuldoklót csónakba húznánk. Hová sodorja még az ár?  
Nem tudjuk, de biztosan elér az Üdvösség Kikötőjébe, mert a csónakot Jézus irányítja!  
                                                  „HIT nélkül lehetetlen Istennek tetszeni.”         (Zsid 11,16)                                      

                                                      Jézus kérése:   
„Lépj be a Szeretet Körébe, amely magán viseli a kereszten átvert és feláldozott Szívem 
pecsétjét. Hogy a gonosz hatalma, szívünk szeretet-szövetségéből soha ki ne szakíthasson 
téged.” 
„Végtelen szeretetében, hatalmas irgalmasságában, páratlan gyengédségében Mennyei 
Atyátok az egész teremtés középpontjába helyezte el a Szívét: 

                Így minden az Ő Szívéhez kapcsolódik most és mindörökké.” + 
 
Imádkoztam:  beleférünk Szívébe? Oly sokan vagyunk. Hirtelen megértettem,  Szíve külön 
világmindenség: mérhetetlen mélységekkel és magasságokkal.  Maga a Mennyország. Szeretet a 
levegője, és mi azzal táplálkozunk. A táj gyönyörűséges. Szinről - színre látjuk az Istent, benne 
élünk, mozgunk és vagyunk. Szeretteinkkel együtt tapasztaljuk, hogy Isten mit készített azoknak, 

akik Őt szeretik.  Áldozáskor meg azt a megértést kaptam: 
 
 A Mennyei Atya kegyelmi ajándékait láthatóan a Szűzanya keze által osztogatja (Nézd, a 
legnagyobbat, Jézust is általa adta a világnak. Ennél kisebbeket miért ne?) A Szentlélek 
pedig alkalmassá teszi a lelkeket annak befogadására: mert Ő neveli a szenteket, Jézus és 
az Atya örömére. 
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Jézus pedig azért kér „feleségül” mert már itt a földön a legmélyebb, legmelegebb 
kapcsolatot szeretné velünk megélni, mert királyi a származásunk:  
Az Atya teremtésének illata (képe és hasonlatossága) van rajtunk.  
Hirtelen az villant fel teljes bizonyossággal, hogy itt a földön, de lehet, hogy odaát is: 
 
„Teremtésünk mögött, létezésünk mögött, az Atya áll! 
 Itt az ideje tisztelni Őt, és jobban szeretni már!              Ámen 

,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,,, 
 
Egy Apát Atya írásomhoz fontos és meggondolandó megjegyzést fűzött hozzá:  
 

„Érdekes és nagyszerű, hogy Istent a szeretet felől közelítve meg lehet érteni, 
de vezekléssel és engeszteléssel aligha. Talán azért, mert se a vezeklés, se az 
engesztelés nem alakít ki közvetlen kapcsolatot Istennel.” 
 
Elgondolkoztam rajta, bizony igaza van!  Mert voltak nagy vezeklők: kút mélyén éltek, más 
meg egy oszlopom élve lett szent. Egyik a sötétben, más az időjárásnak kitéve, a világtól 
elzárva mutatta Istennek, hogy csak Őt keresi.  Megtalálták életükben? Nem tudom.  
 
Ma nem ilyen szigorú az engesztelés. Amikor böjtöltem - tudom más is - állandóan éhes 
voltam, gyenge és ingerlékeny. Van, ki panaszkodik: késő éjjelig tartanak fogadott imái, 
kimerült már, de biztos ez Istennek tetszik és kiengesztelődik.   
Nagyon tisztelem őt, nehéz engesztelést választott, de ez mégis csak egy Út.  Lehet az 
elején, közepén, vagy a végén a szentség magas fokán. De az úton van még. 
 
Mi lenne, ha azonnal „az út végéhez” Isten Lényegéhez, a Szeretetéhez mennénk, és 
azonnal Jézushoz szaladnánk, úgy ahogy vagyunk: 
Itt vagyok drága Jézus, akit halálosan szerettél, akit megváltottál. Én is szeretlek, nem 
hagylak magadra soha. Életem minden mozzanatába beavatlak, Szívedbe dobálom 
családtagjaimat, mindenkit, akit szeretek. Téged nézlek, azt lesem: Egyetlenem mit 
kívánsz? És ha indítasz valamire, segítségeddel meg is teszem.  

Jézus ilyenkor megölel minket. Úgyis mondhatnám, hogy ekkor felmelegszik a szívünk, és 
az isteni Szeretet „atomsugárzásában” fogunk élni. Megtaláltuk?  Igen!  Őbenne, Őáltala, 
és Ővele! 
Tapasztalatom, hogy ez való a kicsiny, törékeny lelkeknek. Van, aki hősies utakra kapott 
meghívást, őt Jézus külön kegyelmekkel megerősíti.  
Apát atyának igaza van, és köszönöm, hogy elmondta néhány szóval az egész engesztelés 
lényegét, hogy: 
Istennel közvetlen kapcsolatot csak a szeretet útján lehet a legkönnyebben, azonnal, sőt 
talán egyáltalán elérni. Áldozáskor erről kérdeztem Jézust, a következő gondolatok jöttek: 

A szeretet „gravitációs” erő! Képes levonzani Isten Jelenlétének örömét, mint szinte 
azonnali ajándékát.  Mert a szeretetre a szeretet a válasz.  
Szerintem minden más módszer esetleges, Jézus „mérlegelhet,” végtelen Irgalmassága 
szerint, de ebben a helyzetben „nem tud” mérlegelni, mert ez a lényege. 
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A szeretet tehát a leghatalmasabb erő, amely Istenre is hatni tud.  
(Figyeljük meg saját életünkben is a szeretet erejét: a szülőnek ereje van gyermekéért 
magát háttérbe szorítani, sőt meg is halni érte. Ha kedvesen beszélnek hozzád, erőd lehet 
azon a napon, ha durván beszólnak, az a napod kész.) 

Benne van Bibliában: ezt az erőt a Szeretet Lelkétől, a Szentlélektől kapjuk. 

Mielőtt Jézus felment a mennybe, vigasztalta apostolait, hogy maga helyett elküldi a 
Szentlelket és azt mondta nekik: Kaptok majd ERŐT: 
 
 - AMIKOR LESZÁLL RÁTOK A SZENTLÉLEK, ERŐ TÖLT EL BENNETEKET…  

tanúim lesztek (ApCsel 1,8) 

Maradjatok a városban, míg ERŐ nem tölt fel benneteket a magasságból.  
(Lk 24,49) Feltámadása után pedig Jézus rájuk lehelt: Vegyétek a Szentlelket! 

 

A szeretetünk vonzó erejét tehát Jézustól kapjuk, a Szentlélek által. Ő segít 
minket, hogy hozzá találjunk a legrövidebb és legkönnyebb úton:  
a szeretet útján.  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


